

Referat af ordinært fællesmøde i Lokaludvalg og Institutråd d. 29. januar 2008

Tid og sted: Tirsdag d. 29. januar kl. 9-12

Deltagere: Lene Palsbro
 Mette Seistrup,
 Medlemmer af Institutrådet: Sisse Siggaard Jensen, Mads Rosendahl, Mikkel
 Bøgh og Merete Breilev
 Medlemmer af Lokaludvalget: Fabian Holt, Niels Christian Juul, Annette
 Nørballe, Søren Jagt og Mie Slangerup.

Afbud: Ida Schultz og Lars Fuglsang

Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsorden
2. Meddelelser
3. Status på budget 2008
4. Rolleafklaring mellem institutråd og lokaludvalg
5. Mødekalender
6. Evt.

REFERAT

Ad. 1. Godkendelse af dagsorden

Godkendt.

Lene bød Mikkel, som er Rådets studenterrepræsentant velkommen
Herefter var der en kort præsentationsrunde.

Ad. 2. Meddelelser

Lene:

Vi har et hængeparti mht. årsberetninger. Lene har bl.a. opfordret forskningslederne til at komme med en forskningstekst om deres forskningsprojekter. Har modtaget fra Sisse, men vil gerne se et par stykker til.

Sisse:

Roste et godt forskningsseminar. Dejligt at få indblik i de forskellige forskningsgruppers arbejde. Opfordrer til at der holdes faste dage for forskerne – evt. faglig fredag. Efterlyser det lovede nyhedsbrev. Vigtigt at der kommer informationer ud i denne turbulente tid.

Mette:

Der er ikke noget nyt omkring flytning. Der kommer en endelig afklaring d. 28/2 når budgettet bliver godkendt.

Vi skal regne med at der skal ske kompromisser når der skal flyttes. Ikke alle får hvad de vil ha', og vi skal arbejde for en bedre lokaleudnyttelse.

Ad. 3. Status på budget 2008

CBIT har afleveret indstilling vedrørende bevillingstilpasninger i 2008 til direktionen. Godt stykke arbejde. Alle er interesseret i at se de andre institutindstillinger hvis dette er muligt. Det er meget vigtigt at dokumentere CBIT's stramme økonomi. Vi løber pt. alt for hurtigt.

Vores langsigtede mål er komme væk fra rammenormeringen. Der skal arbejdes hen imod en omfordeling af midler i form af flere midler til de store STÅ-producerende institutter. Der skal også ske en forbedring af RUC's prognosesystem da dette er forældet. Nogle mente også at der mangler en fælles standard for RUC i forbindelse med uddannelsernes forbrug af timer på undervisning, samt en standard for brug af D-VIP.

Besparelsesplanen er stadig 3,31 mill. I planen er differencen mellem frikøb / D-VIP indregnet. Som det ser ud nu skal der spares 660.000 på drift og resten på løn.

Der arbejdes hen imod ansættelse af en tek-tap-leder så vi kan sikre en tilfredsstillende service. Der har også været snakket om muligheden for outsourcing af opgaver fx i forbindelse med servervedligeholdelse.

Der må godt slås ph.d.-stipendier op som aflønnes af ekstern finansiering. Alle VIP/TAP-stillinger skal godkendes af rektor inden opslag. TAP-stillinger skal først slås op internt. Ph.d.-stipendier med medfinansiering som har fået forhåndstilsagn, må også slås op.

Grundet det høje optag på Kommunikation (300 studerende på M1 mod normalt 130) har direktionen givet tilladelse til at ansætte 4 studielektorer i foråret, og overforbruge 1 mill. på budgettet i foråret.

Problematikken omkring D-VIP blev taget op – det giver mindre forskningsbaseret undervisning. Det blev meddelt at RUC betaler for stillingsannoncer i Jyllands-Posten og Politiken. Alle mente at dette er spild af penge da det ikke er der folk kigger. Mette tager dette op med personaleafdelingen.

Instituttet håber også på at få del i de udviklingsmidler RUC har afsat til nye uddannelser.

Ledelsen vil sørge for at være på forkant med 09-budgetfasen.

Ad. 4. Rolleafklaring mellem institutråd og lokaludvalg

Institutrådet skal rådgive Lene. Skal bl.a. arbejde med strategiske retningslinjer i forskning/undervisning samt økonomi. Skal ikke være så sagsbehandlende og derfor skal der afgives flere opgaver til lokaludvalget.

Lokaludvalget skal bl.a. arbejde med personalepolitik, arbejdsmiljø/trivsel, normer, økonomi, retningslinjer/processer ifm. MUS. Det er desuden vigtigt at der i udvalget sidder repræsentanter fra hvert fagområde.

Der var enig i at der kan laves fællesmøder hvis der er punkter der lægger op til det, men at vi skal passe på at vi ikke dublerer hinanden.

Det blev besluttet at der skal laves et lille papir omkring rådet og udvalgets arbejdsopgaver, som skal godkendes af både råd og udvalg. Mette sørger for udarbejdelse af et sådant papir, men vil meget gerne ha' input fra medlemmerne.

Ad. 5. Mødekalender

Der er fællesmøde i institutråd og lokaludvalg fredag d. 29/2-08 kl. 10-11 og institutmøde samme dag kl. 12-13 (rykket fra 27/2-08). På mødet skal der orienteres om bestyrelsens budgetbeslutning fra d. 28/2.

Ad. 6. Evt.

Intet under dette punkt.
